
Tak for muligheden for foretræde hvor vi fra Sabro Biblioteks 
Venners side gerne vil fremføre følgende i forbindelse med, at der 
er tanker om at flytte vores folkebibliotek fra Sabro-Korsvejskolen, 
til folkehuset 

Fra beskrivelsen i oplægget: 

”Der har været dialog med Sabro bibliotek om samlokation i 
Folkehuset Sabro. Der er potentialer for at kigge nærmere på 
denne mulighed”, 

I oplægget foreslås Sabro Bibliotek flyttet hen til folkehuset. Der 
nævnes i den forbindelse, at der har været dialog med Sabro 
Bibliotek om samlokation. 
Det er ikke lykkedes Sabro Biblioteks Venner at få klarhed over, 
hvori denne dialog har bestået. Ingen af de adspurgte med relation 
til biblioteket er bekendt med dette. 

Det betyder: 
Vi tager i Sabro Biblioteks Venner på det skarpeste afstand fra at 
flytte folkebiblioteket. 

- Der er og har været siden skolens start i 1964 et forbilledligt 
samarbejde mellem skolebiblioteket og folkebiblioteket set med 
vores øjne. Det er lige præcis det, der i høringsoplægget kaldes 
samlokation. 

- Ved et orienteringsmøde 19.12.2023 i Lokalcenter Skæring var 
rådmand Christian Budde inde på, at vi ikke skal kannibalisere. Det 
forstår vi som, at man ikke tager fra hinanden. Det gør det endnu 
sværere at forstå ideen med at flytte et velfungerende bibliotek. 

- Vi har i de 16 år vores forening har eksisteret haft det bedste 
samarbejde man kan ønske sig med både skolebibliotekarer, 
bibliotekarerne fra folkebiblioteket og skolen og dens 
medarbejdere, ligesom vi af og til er fælles om arrangementer. 

- Vi har i dag en optimal udnyttelse af materialerne på eet sted 
(dette ses tydeligt, når familier, ikke mindst lørdag formiddag, 
kommer på biblioteket).



- Nærheden til de omkringliggende. idreetsfaciliteter og Sabrohallen. 
Her benyttes muligheden ofte for ”lige” at smutte ind på biblioteket, 
ikke mindst når børn følges til idræt, eller man selv skal deltage. 

- Det samme gør sig gældende med nærheden til SFO og 
daginstitution 

- For skoleeleverne vil det være katastrofalt at flytte biblioteket. 
Der gøres en stor indsats for at øge børns læselyst, fra Kultur & 
Borgerservice lyder det bl.a.: Øget fokus på børn og unges 
udvikling og muligheder. For egen regning tilføjet: glæden ved at 
sidde med en bog, få læst eller selv læse op. (oplevede forleden 
lørdag storebror på 8 læse op for lillebror på 5. Så bliver jeg glad. 

-Derfor er det bydende nødvendigt, at der er så mange materialer 
som muligt indenfor rækkevidde, når klasserne har ”bibliotekstime”. 

- Vi samarbejder og har gjort det i ca 2% år med Sabro- 
Korsvejskolen, Eshøjhusets Venner med et stigende deltagerantal 
om livestreaming af ”Offentlige foredrag i naturvidenskab” - 
livestreamet fra Søauditorierne ved Aarhus Universitet. 

- Sabro-Korsvejskolen er bevilget midler til renovering og 
udvidelse. I dette indgår biblioteket, hvilket vil betyde, at vi får 
mulighed for selvbetjening. Noget, om alle naturligvis meget gerne 
vil have. 

- Noget vi desværre ikke har i dag, men Sabro Biblioteks Venner 

skaffer frivillige til at passe biblioteket hver torsdag eftermiddag og 
lørdag formiddag. Det gør vi glad og gerne, som nævnt ser vi 
naturligvis også frem til de muligheder for selvbetjening, der nu 
kommer med skolens renovering. 

- Biblioteket betaler og har altid betalt 0 som i nul kroner i husleje, 
ej heller er der udgifter til lys og varme. En evt. flytning vil dels 
koste penge. Det er ikke lykkedes os at få oplysninger om de 
udgifter, der opereres med. Dels er det mere end svært at forestille 
sig, at en evt. ny placering vil være gratis mht. husleje og forbrug. 

- Folkehuset ligger i det nordvestligste hjørne af det, der er byen 
med åbent land mod nordvest.



- Parkeringsmulighederne ved folkehuset er yderst begrænsede. 

Så vi håber I vil hjælpe os med at bevare vores bibliotek sammen 
med skolebiblioteket til mest mulig gavn og glæde for flest mulige 
både små og store brugere. 

NB: At Eshøjhusets Venner er nævnt i forbindelse med dette 
foretræde er på baggrund af vores samarbejde, ikke mindst om de 
offentlige foredrag. 

Tak for jeres opmærksomhed.


